
   
A Sant Andreu de Llavaneres, a les 19.45 hores, del dilluns 21 de febrer de 2022, es reuneixen els

membres següents de la Comissió de seguiment de la marca d’ús “Pèsol de Llavaneres” per celebrar sessió
ordinària de segona convocatòria 2022: Carme Obregon (Horta Rabassa); Pilar Creus (Horta Marcó); Marc
Bertran (Horta Marcó); Lluís Perich (Associació de Restauradors i Pastissers de Sant Andreu de Llavaneres);
Josep Maria Garí (Associació de Restauradors i  Pastissers de Sant Andreu de Llavaneres); Josep Oller
(Unió de Pagesos); Juan Antonio Casado (regidor portaveu de Movem Llavaneres),  M. Teresa Vidal (Grup
Municipal  ERC  i  regidora  de  Promoció  Econòmica,  Empresa,  Comerç,  Turisme,  Consum  i  Noves
Tecnologies) i Joan Mora (Alcalde, president de la comissió i  Horta Graupera)

Hi assisteix també Joan Ramon Sala (Pastisseria Sala) i Gemma Batayé, tècnica de Promoció Econòmica, 
que exerceix de secretària per delegació.

Ha excusat l’assistència Francesc Pera (Horta Pera); Xavier Amat (Horta Xavier Amat); Josep Robles 
(Associació comerciants Amunt Llavaneres) i Oriol Giralt (regidor portaveu de Junts per Llavaneres).

La regidora de Promoció Econòmica, M. Teresa Vidal, dóna la benvinguda als assistents i passa a repassar
els punts de l’ordre del dia.

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR  

M. Teresa Vidal resumeix els temes tractats a la sessió anterior i proposa l’aprovació de l’acta.
S'aprova l’acta de la sessió anterior celebrada el 31 de gener de 2022, sense cap esmena.

2. VALORACIÓ  DE  LA  PROPOSTA  DE  DISSENY  DEL  NOU  LOGOTIP  DE  LA  MARCA  DE  
GARANTIA

M. Teresa Vidal explica que el departament de Comunicació no ha pogut assistir a la sessió però ha 
gestionat la nova imatge a partir de la proposta dels assistents a la 1a convocatòria 2022 de la marca de 
garantia, celebrada al gener. Que els assistents van proposar renovar la marca perquè ja queda desfasada i 
que el punt de partida ha estat la marca Producte de Llavaneres (100% Llavaneres) impulsada per la 
regidoria el 2018. La inspiració és aquesta, que representa qualsevol producte que es conreï, produeixi i 
elabori a Llavaneres i mostra el color blau del mar i el verd de la muntanya en un degradat. La forma és una 
Q de qualitat perquè així seguim reforçant la idea de qualitat del Pèsol garrofal, juntament amb la resta 
d’elements de la marca de garantia i l’escut de l’Ajuntament. En el cas de l’etiqueta del Pèsol hi ha un espai 
per posar el productor i la data.

Paral·lelament s’ha establert la marca de la Coca, també amb la Q de qualitat, amb el nom de la pastisseria i
la data de lliurament.

Joan Sala comenta que no li veu sentit a la data, que en tot cas podria servir als restaurants però no a les 
pastisseries.

Joan Mora explica que la data està pensada per indicar la data de lliurament del producte.

Josep Maria Garí comenta que la data de lliurament en la Coca per als restaurants no la veu perquè el client 
final no la veurà.

Joan Sala diu que l’etiqueta serveix per identificar l’establiment i cada any s’hauria de renovar i que cal 
potenciar Llavaneres i El Maresme.

M. Teresa Vidal afegeix que els controls s’estan fent ara cada 2 anys i pregunta als assistents com veuen la 
proposta de les noves marques.

Joan Mora diu que a ell li agrada.

S’aprova la nova imatge per a les marques de garantia del Pèsol i la Coca.
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M. Teresa Vidal explica que a finals d’any es van imprimir etiquetes de la coca per tot l’any 2022 i demana a 
les pastisseries que facin servir aquestes etiquetes i que, quan s’acabin, les noves ja seran amb la nova 
imatge.

3. SUGGERIMENTS  

- Marc Marcó explica que del Consell Comarcal del Maresme li han dit per correu electrònic que no pot sortir
al fullet de la guia de productors d’El Maresme si no surt com a tal, que no pot indicar que és Pèsol garrofal
de Llavaneres. M. Teresa Vidal li demana més informació per poder parlar del tema amb el Consorci i el
Consell Comarcal, dels quals participa, i afegeix que podem participar del Pèsol d’El Maresme si podem
conservar el Pèsol garrofal de Llavaneres.

4. INFORMES, PRECS I PREGUNTES  

- M. Teresa Vidal explica el programa de la Festa del Pèsol en el que està treballant la regidoria. S’atura en
la visita  guiada de dissabte per  comentar que Horta Marcó no la pot  gestionar  i  pregunta a  les hortes
assistents si tenen disponibilitat.  Carme Obregón i Joan Mora diuen que tampoc poden. En relació a la
degustació  de  diumenge  al  matí,  M.  Teresa  Vidal  explica  que  es  manté  el  format  del  2021,  amb  les
degustacions als restaurants, per evitar aglomeracions. Però aquest any s’afegeix la degustació a la fira, a
les parades dels mateixos productors i fins a esgotar existències, també en el cas de la Coca de Llavaneres,
que es pot vendre a la parada en format individual o no, sense reserva prèvia, que es manté només en el
cas dels restaurants. Pel que fa a la jornada professional del 4 d’abril, M. Teresa Vidal comenta que s’està
parlant  amb cuiners professionals i  pregunta als representants d’Horta Marcó si  en coneixen algun que
pogués venir.  Contesten que no.  M. Teresa Vidal  anima als productors assistents a estar  presents a la
jornada i explicar el seu producte.

- Pilar Creus pregunta si hi haurà carpes i M. Teresa Vidal explica que Diputaciód e Barcelona havia tancat la
cessió el 2020 i que s’ha tornat a obrir, que les hem demanades i esperem que les atorguin però encara no
ho sabem segur. Pilar Creus comenta que amb les carpes la fira sempre queda millor. Pregunta si podran
disposar de taules i la regidora diu que si.

- Lluís Perich pregunta si la degustació de diumenge es pot fer davant l’establiment i M. Teresa Vidal diu que
si. Lluís Perich qüestiona si els recipients per a la degustació de pèsol els posarà l’Ajuntament i M. Teresa
Vidal contesta afirmativament. En relació al preu i  la reserva prèvia dels tiquets, M. Teresa Vidal creu que en
el cas dels restaurants es pot mantenir com l’any passat perquè va anar bé i queda més ordenat.  Pilar
Creus creu que a les parades no cal reserva prèvia perquè hi ha molta gent gran entre el públic que no
reservaran via web. M. Teresa Vidal explica que l’any passat per covid-19 era imprescindible per preveure
els aforaments i que aquest any no estem del tot lliures de covid-19. Josep Maria Garí afegeix que d’aquí a
l’abril esperem que ja hi hagi normalitat. M. Teresa Vidal pregunta si veuen bé mantenir la reserva prèvia als
restaurants i Lluís Perich diu que no ho veu. S’acorda degustació als restaurants sense reserva prèvia.

- Pel que fa al sopar, M. Teresa Vidal explica que s’ha convidat a Joaquim Maria Puyal perquè vingui a
recollir el Pèsol d’Or com a guardonat però per ara no ha contestat. Convida a Carme Rabassa a trucar-lo i
animar-lo a venir però ella contesta que creu que no vindrà perquè no va enlloc.

M. Teresa Vidal agraeix l’assistència i, no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les 20.43 
hores de la qual s’estén la present acta.
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